
6. Orientering vedr. Københavns Kommunes budgetforlig 2011 (2010-147655)
INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller, 

1. at Valby Lokaludvalg drøfter forliget og tager orienteringen til efterretning.

Problemstilling

Socialdemokraterne, SF, Det Radikale Venstre og Det Konservative Folkeparti har indgået forlig om 
kommunens budget for 2011. Budgettet vedtages planmæssigt på Borgerrepræsentationens møde d. 
7. oktober 2010

Relevans for Valby ved budgetforliget 2011
Grøndals Å og projektering af Harrestrup Å og Valby Strand 20 mio. kr.
Solistboliger i Valby for psykisk syge 4,4 mio. kr. 
To kunstgræsbaner i Valby idrætspark 14 mio. kr.
Club Danmark Hallen – udviklingsarbejde 1 mio. kr.
Forplads ved Valby Vandkulturhus 5 mio. kr.
Kryds ved Valby Idrætspark/Ny Ellebjerg st. 5 mio. kr.

Endvidere…

Besparelse på Lokaludvalgspuljemidler i alt 5.000.000 kr. ( ca. 423.000 kr. i Valby).
Parterne er enige om at reducere lokaludvalgenes puljemidler med 5 mio. kr. årligt i 
2011 og frem. Reduktionen vil ske på den del af bevillingen, som fordeles til lokaludvalgene efter 
bydelens indbyggertal.

Sammenlægning af Lokaludvalg og miljøpunkter
Parterne er enige om, lokaludvalgenes opgaveportefølje udvides, således at lokaludvalgene fremover 
varetager opgaven med at støtte og udvikle det lokale miljøarbejde. 

Parterne er enige om at indgå i en dialog med lokaludvalgene om, hvordan sammenlægningen 
tilrettelægges mest hensigtsmæssigt. Parterne noterer sig, at sammenlægningen tilvejebringer en 
driftseffektivisering på 3,2 mio. kr. i 2011 og 6,4 mio. kr. fra 2012 og frem.

Formanden fra Valby Lokaludvalg har afholdt møde med forvaltningen og formandskredsen. På 
mødet blev det klart, at der endnu er mange uafklarede spørgsmål i sagen. Et advokatfirma er nu sat 
til at udrede en del af disse. Desuden nedsættes en følgegruppe bestående af Økonomiforvaltningen, 
Teknik- og Miljøforvaltningen 2 lokaludvalgsformænd, 2 centerledere. Listen udbygges muligvis med 
bestyrelsesmedlemmer fra Miljøpunkterne og interesseorganisationer. Følgegruppens formål er at 
rådgive beslutningstagerne i forhold til at nå til den bedst mulige løsning. 

Økonomiforvaltningen er i gang med at udarbejde et Q & A, som lægges på kommunens 
hjemmeside. Heri indgår blandt andet følgende:



Hvad skal der ske med fondene? Svar: Københavns Kommune stopper med at yde driftsstøtte til 
fondene senest d. 1. juli 2011. Fondene skal selv afgøre hvorvidt de skal opløses eller fortsætte.

Hvordan sikres det, at der fortsat i regi af Lokaludvalgene, vil blive afsat midler til lokale 
miljøaktiviteter? Svar: Lokaludvalgene udgør allerede i dag 20% af Miljøpunkternes eksterne 
finansiering. Med sammenlægningerne vil Lokaludvalgene fremover systematisk anvende en del af 
deres midler til at iværksætte og støtte lokale miljøprojekter.
Lokaludvalgenes forpligtelse til at støtte og udvikle det lokale miljøarbejde, vil indgå som en 
afgrænset opgave i ”Kommissorium for Lokaludvalg”. I kommissoriet skal det præciseres hvilken 
lokal miljøopgave der konkret skal løses.

Hvad skal der ske med de ansatte i Miljøpunkterne? Svar: Det er p.t. ikke muligt at give et klart 
svar. Det skal blandt andet afklares om Københavns Kommune foretager en virksomheds-
overdragelse.

Endvidere blev processen for sammenlægningen ridset op:
Okt 2010: Dialogproces med Lokaludvalgene igangsættes. Der er afsat tid til at drøfte 
sammenlægningerne på Lokaludvalgsmødet i november. Følgegruppen orienteres løbende om 
indkomne forslag fra hhv. LU og MP.
Okt/nov: Afklaring af hvilken lokalmiljøopgave LU fremover skal løse og model for fremtidig 
organisering. 
Okt/nov: personalemæssige afklaringer og udmeldinger
Januar 2011: Økonomiudvalget behandler indstilling
Februar 2011: Borgerrepræsentationen behandler ændringer af kommissorium. 
Samkøringsperiode igangsættes.
juli 2011: Lokaludvalgene overtager miljøopgaven

Udvikling af nyt koncept for bydelsplanlægningen
Parterne er enige om, at bydelsplanlægningen skal fastholdes, men at konceptet skal ændres. Parterne 
er derfor enige om, at Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen i en dialog med 
lokaludvalgene skal udarbejde et nyt koncept for planlægning og implementering på det nære niveau 
set i sammenhæng med de øvrige elementer i planlægningen, herunder de årlige handlingsplaner, 
kommuneplanen og ønsket om et mere tematisk indhold i planen. Senest ved udgangen af 2011 skal 
forvaltningen præsentere et forslag til et nyt koncept.

Parterne lægger vægt på, at planerne for det nære niveau skal være anvendelige og 
handlingsorienterede, at de skal have en konkret effekt for byens udvikling, som understøtter den 
overordnede planlægning, og at der skal ske en forventningsafstemning mellem lokaludvalg, borgere 
og Borgerrepræsentationen i forhold til hvilke ønsker og målsætninger, der er realistiske at 
gennemføre.

Et samlet ældreråd
Parterne er enige om, at de 12 nuværende ældreråd sammenlægges til ét fælles ældreråd. Parterne 
noterer sig, at driftsbesparelsen ved kun at have et ældreråd er 1,6 mio. kr. i 2011 og frem. Det ser 
dog ud til at Ældrerådene for lov at fortsætte som nu hvis de kan finde besparelsen i eget regi.



Borgerservice på bibliotekerne
Københavns Kommunes breder et nye borgerservicekoncept ud til fem biblioteker hvor der etableres 
en særskilt indretning med medarbejdere fra Borgerservice. Borgerservicecentret i Valby skal således 
nedlægges. Der oprettes i stedet en satellit på Valby Bibliotek. I borgerservicecentre vil borgerne 
fremadrettet få løst opgaver, som fx ansøgning om folkepension, dagpenge, børnetilskud m.m. 
Parterne er enige om at afsætte 14 mio. kr. i anlæg i 2011 og noterer sig, at initiativet resulterer i en 
driftseffektivisering på 0,9 mio. kr. i 2011, 1,9 mio. kr. i 2012, 1,1 mio. kr. i 2013 og 0,5 mio. kr. i 
2014 og frem.
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